
Voorzitter, 

Het zijn rare en nare tijden. Corona maakt ook in onze gemeente veel slachtoffers en dat is ernstig 

Ieder van ons kent wel mensen die het virus gekregen hebben, ernstige en mogelijk langdurige 

gezondheidsklachten hebben of misschien zelfs gestorven zijn. Deze pandemie slaat diepe 

persoonlijke wonden bij veel van onze inwoners, het is goed om daarbij stil te staan en dit in ons 

achterhoofd te houden tijdens deze begrotingsbehandeling.  

Ook zijn onze inwoners sociaal en economisch soms hard of zelfs bikkelhard getroffen, de gevolgen 

op deze gebieden zijn niet te overzien en de toekomst is ongewis. Dat betekent, voorzitter, dat wij als 

bestuur, raad en college samen, van deze gemeente een duidelijke koers met breed draagvlak uit 

moeten zetten met respect voor diegenen die het hardst getroffen zijn en qua gezondheid, sociale of 

economische kracht het minst bij hebben te zetten. 

Dit betekent ook iets voor onszelf, voorzitter, laten wij om te beginnen, respectvol met elkaar 

debatteren en handelen als waardige stuurlieden in de storm die om ons heen raast. 

Voorzitter, m.b.t. die sociale en economische gevolgen van Corona; 

Uit de monitor sociaal domein kunnen we opmaken dat de zorgvraag i.v.m. Corona is teruggelopen 

en daar maakt mijn fractie zich ernstige zorgen over. Net als in de curatieve zorg, de ziekenhuizen, 

maken mensen uit angst voor besmetting de keus om hun zorgvraag uit te stellen en lopen we de 

kans volgend jaar geconfronteerd te worden met een boeggolf aan zorgvragen. Vraag aan het 

college; op welke wijze anticipeert u op zo’n mogelijke boeggolf? 

Dan de cijfers m.b.t. werk en inkomen. Uit de antwoorden op onze technische vragen m.b.t werk en 

inkomen, blijkt dat; 

- 1332 inwoners in de ww of de bijstand zitten 

- 1200 ZZP’ers gebruik hebben gemaakt van het TOZO 1 en 2 steunpakket van het Rijk 

In zijn totaliteit een groep van 2500 mensen. Met een beroepsbevolking van 31.000 mensen gaat het 

hier dus om 1 op de 12 mensen die zonder werk zitten of geen of minder opdrachten krijgen en dan 

rekenen we de groep nuggers (niet uitkeringsgerechtigden) niet eens mee! 

En dit is nog maar het begin, voorzitter, wij maken ons ernstige zorgen over deze groep mensen. Uit 

de beantwoording van onze technische vragen blijkt dat u op een aantal terreinen al hard aan de slag 

bent gegaan, ook zijn we blij met uw positieve grondhouding m.b.t. de basisbaan. Vraag aan het 

college; doet u op dit moment genoeg om mensen weer naar werk te krijgen, voelt u zich voldoende 

gesteund door wetgeving en middelen van het rijk en zo nee, wat heeft u nodig en hoe kunnen wij u 

hierbij helpen? 

Wij lezen ook in de beantwoording dat er op dit moment zo’n 16.500 jongeren in de regio midden 

Utrecht hun banen in de Horeca kwijt zijn. Doen we genoeg voor deze groep? Het aantal vacatures 

daalt immers ook sterk. Daarnaast zien we dat de grootste groep uitvallers bestaat uit jongeren, 

flexwerkers en statushouders, hoe zorgen we ervoor dat juist deze kwetsbare inwoners niet tussen 

de wal en het schip vallen? Dat is ook een vraag, voorzitter. 

Het aanpakken van deze combinatie van eerste sociale en economische gevolgen van Corona brengt 

mij bij een aantal aanpassingen die wij graag op de begroting willen doen voorzitter; 

Allereerst een amendement waarmee we de voorgenomen bezuinigingen op het armoedebeleid 

terugdraaien, vorig jaar bezuinigden we ook al een ton op ons armoedebeleid, voorzitter, dit moeten 



we gewoon niet doen, deze verlaging van 130 naar 110% van het minimumloon grijpt keihard in in 

honderd arme gezinnen. Ik lees u het dictum voor; 

Amendement 1 

Dan waren wij voornemens een amendement in te dienen dat erin voorziet dat we de 

mantelzorgwaardering niet afschaffen, net als het minima-beleid slechts een klein bedrag op onze 

begroting, maar een groot concreet gebaar naar de duizenden mantelzorgers. Omdat de SGP 

eveneens een amendement in voorbereiding had met gelijke strekking, hebben wij ervoor gekozen 

ons hierbij aan te sluiten. 

Dan een amendement waarmee we voorkomen dat we nog een keer gaan bezuinigen op 

verenigingen en vrijwilligerswerk, dit zou de derde keer op rij zijn, voorzitter, ook dit moeten we niet 

doen. Verenigings- en vrijwilligerswerk vormt het cement van onze samenleving, eerder nam uw raad 

al een breedgesteunde motie van het CDA aan om de bezuinigingen op WVT terug te draaien omdat 

deze bezuiniging gewoonweg niet te dragen was door WVT.  

In de jaren daarvoor kortten we de verenigingen met 7%, in onze ogen kunnen we nu, en zeker nu, 

niet nog eens wat van de verenigingen vragen. 

Amendement 2 

Met betrekking tot de door u voorgestelde bezuinigingen op het gebied van duurzaamheid en 

toegankelijkheid hebben we in de commissie vragen gesteld over wat dat nou precies betekent.  

M.b.t. duurzaamheid gaat het vooral om het in een andere vorm gieten van duurzaamheids-

investeringen. Dat is belangrijk voor ons, voorzitter. We mogen door de Corona-crisis de klimaatcrisis 

niet vergeten.  

M.b.t, toegankelijkheid betekent dit dat in het jaar 2021 geen investeringen gedaan zullen worden 

om de toegankelijkheid in onze gemeente te verbeteren. We willen zeker weten dat de 

bezuinigingen geen vat krijgen op de toegankelijkheid van de openbare ruimte voor mensen die 

slecht ter been zijn. We scoren immers al jaren niet goed op dat gebied. We willen graag de 

toezegging van de wethouder dat het college de mogelijkheid open houdt om ook in 2021 

schrijnende gevallen op het gebied van toegankelijkheid aan te pakken. 

Dan als laatste het budget voor buurtfeesten, voorzitter. Het lijkt kleinbier, maar is in onze ogen het 

wegnemen van een belangrijk smeermiddel voor sociale cohesie in buurten en wijken, laten we 

hopen dat in 2021 eindelijk weer eens zo’n buurtfeest kan plaatsvinden! Daarom steunen wij van 

harte het amendement van fractie Brouwer. 

Voorzitter, dan de woningbouw. We lezen in de begroting dat we maar bar weinig huizen bijbouwen 

in onze gemeente, dit terwijl we een grote opgave hebben. Inmiddels is vastgesteld in het 

woonbehoefte onderzoek 2020 dat we in 2030 1.100 extra woningen nodig hebben, in het vorige 

onderzoek waren dit er nog 850, een stijging van 250 woningen in 2 jaar! 

We weten ook dat er een overcapaciteit is aan geplande dure koopwoningen. Slecht nieuws voor 

jongeren, starters en mensen met een kleine portemonnee. Voorzitter, vraag aan het college; hoe 

staat het eigenlijk met de realisatie van onze woonbehoefte en hoe zorgt het college ervoor dat we 

voldoende ruimte over houden om sociale woningen, middenhuur en goedkope koopwoningen te 

bouwen. Vervolgvraag; Hoe staat het eigenlijk met de uitvoering van de laatste motie Schapenweide 

van de SP, heeft u het onderzoek naar de mogelijkheden om meer woningen te realiseren op de 

Schapenweide al af? 



Dan als laatste de zorg, voorzitter. Vorige week bespraken we de Biltse aanpak uitgebreid. Wij maken 

ons zorgen over de zorg. We vragen inwoners langer thuis te blijven wonen, we vragen veel van onze 

zorg en welzijns-organisaties, maar ook van verenigingen zoals WVT, die we vervolgens korten op de 

subsidie. We krijgen te maken met zorg-organisaties zoals de Bilthuysen die zomaar besluiten om 

bewoners van misschien wel 150 aanleunwoningen de voorzieningen in de huizen te ontzeggen. We 

hebben te maken met wachtlijsten in de Jeugdzorg en daarnaast een budget van het Rijk dat niet 

groot genoeg is. In de kranten liet u opschrijven dat dit het laatste jaar is waarin we als gemeente het 

tekort bijpassen. Ferme taal, maar u weet net zo goed als wij dat het om open einde regelingen gaat 

en dat we onze inwoners geen zorg kunnen en willen ontzeggen. 

Uw maatregel om de huishoudelijke hulp bij te stellen naar maximaal 2 uur per week lijkt redelijk, 

ook omdat u het mogelijk maakt om op te plussen bij echt schrijnende gevallen met zwaardere 

huishoudelijke zorg. Maar het is in onze ogen treurig dat dit moet gebeuren omdat dit veroorzaakt 

wordt door inwoners die hun schoonmaak nu zeer goedkoop bij de gemeente regelen terwijl ze het 

zelf prima kunnen betalen. 

Vorige week is onze motie om het rijk op te roepen om de huishoudelijke hulp onder te brengen in 

de bijzondere bijstand aangenomen, een eerste stap op weg om dit tegen te gaan. Aanvullend roept 

mijn fractie het college nogmaals op om een krachtig appel te doen op inwoners gebaseerd op 

fatsoen en solidariteit om af te zien van gemeentelijke huishoudelijke hulp als ze dit zelf ook gewoon 

kunnen betalen. Graag een antwoord van de portefeuillehouder hierop, ik vroeg dit ook al tijdens het 

debat over de Biltse aanpak, voorzitter, nu wel graag een antwoord. 

Voortbordurend hierop, voorzitter, dien ik namens een heleboel andere fracties, te weten…. Een 

motie in om als raad tegen de bezuinigingen van het Rijk in verzet te gaan. Genoeg is genoeg 

voorzitter. Laten wij nu onze stem verheffen opdat die niet alleen voor maar ook na de landelijke 

verkiezingen gehoord wordt! 

Motie 

Voozitter, dan nog iets over de dekking van de ingediende amendementen. Laten we creatief zijn in 

het vinden van dekking. Naast het verhogen van leges, het interen op de algemene reserve, het 

afschalen van de post onvoorzien, vindt mijn fractie het ook goed om de OZB in 2021 eenmalig op te 

hogen om belangrijke voorzieningen overeind te houden zoals ons armoedebeleid, de 

mantelzorgwaardering, subsidies voor verenigingen en buurtfeesten. Voor de jaren na 2021 is het 

overschot voldoende ruim om deze zaken blijvend te bekostigen.  

Met het eenmalig verhogen van de OZB in 2021 dragen de sterkste schouders de zwaarste laten en 

delen we de pijn eerlijk. Belangrijke principes waarvoor de Partij van de Arbeid Bilt pal staat.. 

Dank u wel 

 

 


